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VIRÁGVASÁRNAP                                      C év              1– 4 oldal 

 

URUNK SZENVEDÉSÉNEK VASÁRNAPJA 

 

Olv.: Iz 50,4-7 – Fil 2,6-11 – Lk 22,14-23,56 

Jézus szenvedéstörténete Szent Lukács szerint 
                   

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 

 

Barkaszentelés az udvaron 

 

Kedves Testvérek! A húsvéti előkészületi idő utolsó napjai ezek, a mai nappal a szent nagyhét 
kezdődik, amikor nagy eseményekre emlékezünk, ma Jézus jeruzsálemi bevonulására. Jézus 
bevonul Jeruzsálembe nem azért, hogy elfoglalja Izraelt. Jézusnak egészen mások a céljai. 
Jézus azért jött, hogy újra helyet adjunk neki az életünkben, az első jeruzsálemi bevonuláskor 
ezt a gondolatot fejezte ki:  

 

Jézus azért jött, hogy magához vonjon bennünket! 

Jézus azért jött, hogy fölemeljen, magához emeljen bennünket! 

 

A harmadik évezred elején, Magyarországon ez a kevéske ember gyűlt össze ebből a kis 
kápolnai közösségből. Templomainkban országszerte sajnos sokkal kevesebben gyűlnek 
össze, mint akár tíz évvel ezelőtt, - arról nem is beszélve – mint akár ötven évvel ezelőtt. 
Talán ma még fontosabb Jézus üzenete Magyarországon és itt Európában, mert Jézus azért 
jött, hogy visszakapja helyét Magyarországon, Európában! Újra szerveződjenek azok, akik 
helyet adnak Jézusnak a szívükben! Jézus meg akar menteni bennünket, meg akarja menteni 
emberi kapcsolatainkat! Egyszerű az út, de vérrel-verejtékező mindegyikünk útja! 
 

Jézus azért jött, hogy a szenvedés világában új lehetőséget adjon nekünk! 
Ne szépítsük! Az emberi élet szenvedésektől terhes! Nem az Isten akarata ez!  

Isten meg akar menteni bennünket önmagunktól,  
és meg akarja menteni emberi kapcsolatainkat!  
A magunk életét a szenvedés keseríti, szenvedés terheli emberi kapcsolatainkat is, 
pedig mindannyian örömöt szeretnénk, boldogok szeretnénk lenni! 

 

Ennek egyetlen útja az, amit Jézus megmutatott! 
Jézus magára veszi ennek a földi életnek minden nyűgét!  
Jézus magára vállalja a szenvedést! A szenvedésnek új értelmet ad!  
Jézus nem arra tanít, hogyan kell elszenvedni életünk gondját, baját!  
Jézus arra tanít, hogy mi az értelme mindennek!  
Itt van a megoldás kulcsa! Jézus új értelmet ad a mi emberi utunknak az által,  
hogy felnyitja gondjaink, bajaink, szenvedéseink értelmét! 

 

Ha az egymással való kapcsolatokat értelmezzük, akkor ez azt jelenti,  
önmagától szabadul meg az ember, ha tud szenvedni a másikért!  
Az emberi kapcsolatait menti meg az ember,  

ha ezek az emberi kapcsolatok megérik az ember áldozatait,  
ha ezek az egymás iránti nyitottságunkat, odaadottságunkat jelenítik meg! 
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Jézus azért vonult be Jeruzsálembe, hogy szenvedjen, hogy a szenvedés titkát, 
ez által a halál titkát fölnyissa az ember értelme és szíve számára!  
A mai napon - amikor ezt a csodálatos bevonulást ünnepeljük - 
engedjük közel magunkhoz újra az Istent!  
Adjunk helyet Jézusnak az életünkben, akkor fölismerjük azt, hogy 

minden áldozatnak - amit egymásért hozunk - életformáló, életboldogító ereje van! 
Akiért tudunk áldozatot hozni, szenvedni, annak megmentjük az életét! 

Mi magunk is boldogok leszünk, mert megszületik szívünkben az a boldogság,  
az az öröm, amely csak azoké, akik képesek másokért az áldozatra! 

 

Az ember nem magányos lény, közösségi kapcsolatokban teljesedik ki az életünk.  
Ha ezekben az emberi kapcsolatainkban egymásért élünk mindent vállalva,  
akkor kiderül, hogy ezek az áldozatok nem is olyan nehezek, mert van értelmük!  
Jézusnak ez az üzenete valamiképpen kopogtasson a szívünkön! 

Váltsa meg a magányunkat, váltsa meg az emberi kapcsolatainkat  
a hiábavalóság, az értelmetlenség börtönéből! 

 

Most hagyományosan virágokat, ebben a régióban az első kibomló barkaágakat vették 
kezükbe az emberek, bár nyílnak más virágok is. Amikor kezünkbe vesszük ezeket az 
ágacskákat, gondoljunk arra, hogy micsoda mindent legyőző ereje van az életnek, hiszen a 
virágok mindenek ellenére kinyílnak. A növények mindenek ellenére gyümölcsöt hoznak.  
 

Nyíljanak ki a mi szíveink, legyen tágas emberi életünk, adjunk helyet egymásnak  
az életünkben, akkor Jézusnak egyre nagyobb tere lesz emberi világunkban! 
Valamiképpen az Isten országa kezd bontakozni,  

amely nem politikai, nem esik egybe a földi országok határaival. 
Ez az isteni világ határtalan, olyan erős,  
amilyen erős a mi szeretetünk, amit csak Jézustól tanulhatunk meg! 

 

Könyörögjünk 
Urunk, Istenünk, növeld azok hitét, akik benned remélnek. Hallgasd meg könyörgő imánkat, 
hogy mi, akik ma virágzó ágakat hozunk a diadalmasan bevonuló Krisztus Király elé, a 
jócselekedetek gyümölcseit teremjük általa, aki él és uralkodik mindörökkön örökké!   
 

+  A M E N  + 

 

Barkaszentelés 

 

Evangéliumi üzenettel 
idézzük fel annak az első jeruzsálemi bevonulásnak az emlékét. 

 

Majd körmenetben bevonulunk a templomba. 
 

Szentmise 

 

Könyörögjünk 
Mindenható örök Isten! Üdvözítőnk példát adott nekünk az alázatosságra, amikor szent 
akaratodból emberi testet öltött és vállalta a kereszthalált. Segíts jóságosan, hogy 
kínszenvedésének tanítását megértsük és társai lehessünk feltámadásában, aki él és uralkodik 
a Szentlélekkel egységben Isten mindörökkön örökké!                                       +  A M E N  +                            
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Nagyon kérem a templom külső ajtaját nyissa ki valaki. Köszönöm, ez elég. Bezárták a 
templomajtókat évtizedeken keresztül. Ma Európában templomokat rombolnak le. Mi nem 
börtönben vagyunk, hanem szabadságban szeretnénk élni. Túlságosan hozzászoktunk a bezárt 
templomajtókhoz. Ijesztgettek, sokan féltek, sokan úgy gondolták, hogy a templom az a hely, 
ahol el lehet bújni. 

A templom az a hely,  

ahol erőt lehet meríteni! 

Ez igaz a harmadik évezredben is! 

 

Nagyon jó lenne, ha ezt kezdenénk újra érteni. Jézus magához akar vonzani bennünket! Jézus 
föl akar emelni bennünket, önmagunk fölé akar emelni bennünket, hogy emberhez méltó 
életet éljünk, emberhez méltó kapcsolataink legyenek. Ma – úgy gondolom – az idei húsvéton 
elsősorban ezt a kegyelmi ajándékot kell kérnünk, ha élni szeretnénk! 

 

A mai napon az emberi világ legnagyobb drámájával szembesülünk. Az ember elhatározta, 
hogy megöli az Istent és azt sem átallotta mondani, hogy törvényük van erre, meg kell halnia! 
2019-ben szeretnénk feltámadást hirdetni! Jézus azért jött, hogy szenvedésével, halálával és 
feltámadásával megmutassa a világnak, hogy hatalmasabbak a Lélek erői az ember fizikai 
erejénél. A testet meg lehet ölni, a lelket nem lehet megölni! Megölték Jézust, de a Lélek 
mind a mai napig fogságban tartja az embereket, vagy követik a gyilkosokat, vagy élnek a 
Lélek erejéből! 
 

Az elmúlt évek során sokszor szóltam az emberi élet drámájáról, ami azt fejezi ki: a szeretet 
drámai! Ha igazán szeretjük egymást – ezt csak Jézustól lehet megtanulni – akkor a szeretet 

erői felszabadulnak, a szeretet erőit felszabadítottuk magunkban, készek és képesek vagyunk 
az áldozatra. A szeretet mércéje az ember áldozatkészsége!  
 

Ma mélyebben szólítson bennünket ez a drámai esemény. Nem emberi szó, nem emberi 
tanítás hangzik a templomokban, hanem ezt a drámát idézik fel. Szereplői vagyunk ennek a 
drámának. Jézus körül vagyunk, vagy mint megtagadók, elítélők, vagy mint elfogadók, 
hozzátartozók, Vele és belőle élők! Szeretettel hívom a Testvéreket erre a csodálatos 
lehetőségre! Mindenki megfogalmazhatja a szerepét és vállalhatja! 

 

Jézus Krisztus szenvedéstörténete   
Szent Lukács szerint. 

 

Szentmise befejezése 

 

Kedves Testvérek! Tudom, hogy lelkileg is megterhelők ezek az ünnepek, de az ünnepnek is 
van ideje. Ahogy a napi munka is nyolc óra, ha valaki munkásember, néha túlórák is vannak. 
Az ünnepnek is kell időt adni, mert ha nem sikerül, akkor a lelkünk soha sem fog ünneplőbe 
öltözködni. Akkor csodálkozunk azon, hogy minden egyhangú. Az ünneplő lélek tud 
ünnepelni, ünnepeket szervezni és rendezni egymásnak 

 

Lelkileg így készüljünk a nagyhét szent három napjára Nagy események nagycsütörtök, 
nagypéntek, nagyszombat és húsvét. Nagycsütörtökön az utolsó vacsora emléknapja, ½6 
órakor van a szentmise, utána lamentáció, Jeremiás siralmai. Nagypénteken 15 órakor 
keresztút van és ugyancsak ½6 órakor az Úr szenvedésének liturgiája, magyarok így nevezik, 
hogy csonkamise. Nagyszombaton este 7 órakor kezdődik a húsvéti vigilia ünneplése. 
Húsvétvasárnap reggel 9 órakor és 11 órakor van szentmise, húsvéthétfőn reggel 9 órakor.  
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Nagyon fontos, hogy jól fölkészüljünk ezekre az ünnepekre, mert az életünk titkairól van szó. 
Az asztal titkáról, a kereszt titkáról és az új élet lehetőségéről. Azt hallottuk ma reggel:  
 

Ha ezek elhallgatnak,  

akkor a kövek fognak megszólalni! 

 

Legyünk reálisak, Európában, Magyarországon is elhallgatott az Istent dicsérő ének. Az, ami 
van, az vérszegény, kevés ember szívéből támadó dicsőítés. Ne legyünk naivak. Az, hogy a 
világ tódul Európába, a keresztény emlékeket csodálja. A keresztény emlékek még hirdetik az 
Úr dicsőségét. Ez örökség. Nem felejtem el, 1989-ben a kelet-németek arról beszéltek, 
elvették az örökségüket, földönfutók lettek. Elveszik az örökségünket, nem lesz helyünk! 

 

Ünnepeljünk, hogy új életünk lehessen! 

Soha se felejtsük el, egyedül a Lélek ereje nem legyőzhető! 

Ezért is kértem azt a Testvérünket, hogy olvassa a szentleckét, 
mert ő is olyan ember, akit úgy tönkre tettek, ahogy kevés embert, 

de azért a lelkét nem tudták megölni! 

Ő hozta nekünk ezeket a pálmaágakat. 
A Lélek megnyilatkozásai ilyenek! 

Áldással fejezzük be a szentmisét  
és készüljünk az ünneplésre! 

 

 

+  Á L D Á S  + 

 

Isten az Irgalmasság Atyja,  
Szent Fia szenvedésével példát adott a szeretetre, 

adja meg nektek, hogy Isten és az emberek szolgálata által 
elnyerjétek áldásának mérhetetlen ajándékát! 

Amen 

 

Adja meg nektek a boldog örök életet, 
miután földi halálával megmentett az örök haláltól, 

 amint ezt hittel valljuk! 

Amen 

 

Kövessétek az Ő alázatosságát, 
hogy Vele együtt eljussatok a dicsőséges feltámadásra! 

Amen 

 

Áldjon meg benneteket a Mindenható Isten,  
az Atya, a Fiú és a Szentlélek! 

Amen 

 

A szentmise véget ért, menjünk békével! 


